
M eland kommune

Møtebok
for

Formannskapet

Møtedato: 11.09.2019
Møtestad: Formannskapssalen
Møtetid: 09.30 –12.00 og frå kl. 13.05 -14.30

Møtet vart styrt at ordførar Øyvind H. Oddekalv, AP.

Medlemmene var innkalla i skriv dat. 03.09.2019 og møtet var kunngjort i perssa 28.08.2019.

Arealplanleggjar Alexander Helle orienterte om status og vidare framdrift for beredskapstiltak og nytt
gang- og sykkeltilbod på Hagelsund bru.
Han orientere også om status områdeplan for Midtmarka og Rotemyra. Det vart og presentert ein
modell av områdeplanen.
Det vart vedteke å ha eit ekstramøte i formannsaket 25.09.2019 kl.13.00 for å handsame
områdeplanen.

Kommuneplanleggjar Kristin Nåmdal orienterte om status rullering av kommuneplanen.
Under orienteringa om status områderegulering Langelandskogen og Frekhaug nord vart møtet lukka
med tilvising til kommuneloven § 31.5.

Formannskapet hadde pause frå kl. 10.55 -11.05 og frå kl. 14.00 -14.05.

Sigmund Larsen, FrP hadde meldt forfall. Det lukkast ikkje å få inn var.

Av 7 medlemmer var 6 til stades ved handsaming av sak 55/2019 –69/2019.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Øyvind H. Oddekalv AP Ordførar
Nils Marton Aadland H Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Silje Ingelin Sæterstøl V Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Varamedlem

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti
Per Kristian Holmetun SP
Sigmund Larsen FrP

Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Martin W. Kulild og sektorsjef teknisk Anny Bastesen.
Prosjektleiar Harry Finseth møtte til sak 59/2019. Økonomisjef Per Inge Olsen møtte til sak 61/2019.

http://no.wikipedia.org/wiki/Fil:Meland_komm.png
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Protkollførar: Randi Hilland 
 
 

17. september 2019 
 
 

Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 

 
 
 

Randi Hilland 
konsulent 
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Sakliste 
 
Saknr Tittel 
  

55/2019 Godkjenning av innkalling og sakliste 

56/2019 Godkjenning av møteprotokoll 

57/2019 Referatsaker 

58/2019 Aktuelle saker 

59/2019 Orientering av rådmannen 

60/2019 Orientering om status Alver kommune 

61/2019 Økonomisk rapportering august 2019 (2. tertial) med budsjettendring 

62/2019 TV-aksjonen 2019 - Oppretting av kommunekomité 

63/2019 TV-aksjonen 2019 - Oppfordring til bidag 

64/2019 Søknad om salsløyve for alkoholhaldig drikk i gruppe 1 i tidsrommet fram til 30.09.2020 

65/2019 Oppgjer etter utmelding frå Nordhordland Revisjon IKS 

66/2019 Overføring av heimlar frå Meland kommune til Meland sokn 

67/2019 Avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for Bergen og omegn 

68/2019 Bygging og finansiering av ny hovudvassleidning langs Mjåtveitvegen, utvida ramme 

69/2019 Nasjonal ramme for vindkraft på land - høyringsuttale 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  19/1438 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

55/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 
 
Formannskapet - 55/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  19/1438 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

56/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Godkjenning av møteprotokoll  
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapet - 19.06.2019 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Møteprotokoll vert godkjent. 
 
Formannskapet - 56/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Møteprotokoll frå møte 19.06.2019 vert godkjent. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  19/1438 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

57/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Referatsaker  
 
 
Underliggende saker: 

Saksnummer Tittel 

57/2019.1 Eigarskap i IKT Nordhordland - vedtak 

57/2019.2 Oversending av vedtak - Barnevern - samarbeid med andre 
kommunar 

57/2019.3 Støtte til fiskefartøy 

 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Meldingane vert tekne til orientering. 
 
Formannskapet - 57/2019 
 
FS - behandling: 
Sølvi Knudsen spurte om korleis søknader om økonomisk støtte vert handsama. 
Rådmannen orienterte. 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Meldingane og orienteringa vert tekne til orientering. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  19/1438 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

58/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Aktuelle saker  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
 
Formannskapet - 58/2019 
 
FS - behandling: 
Følgjande saker vart tekne opp: 
 

·  Anne Grete Eide stilte spørsmål om dusjanlegget på Rossland skule. Ho meiner at det skulle 
vore montert dusjveggar. 
Sektorsjef teknisk Anny Bastesen sa at det ikkje er vanleg å montere slike dusjveggar i 
garderobar. 
 

·  Nils Marton Aadland meiner at det er beklageleg at paviljongen på Meland ungdomsskule 
ikkje var på plass til skulestart.  
Rådmannen svarte at klage på tildeling av anbod hadde forseinka prosessen, men at den skal 
vere på plass om ei vekes tid. 
 

·  Sølvi Knudsen stilte spørsmål om når det vert gjort vedtak om tilskot til nye pultar og stolar på 
Meland ungdomsskule. 
Rådmannen svarte at dette vert behandla i budsjettet. 
 

·  Anne Grete Eide stilte spørsmål om det er gjort endring i heimetenesta no i forbindelse med 
at vi skal inn i ny kommune. 
Rådmannen sa at tilbodet er slik det har vore, men organiseringa er annleis. 

 
FS - samrøystes vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  19/1438 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

59/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Orientering av rådmannen  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande 
 
Formannskapet - 59/2019 
 
FS - behandling: 
Det vart orientert om følgjande: 
 

·  Tomtepris på område på Sagstad er enno ikkje avklart. Venteleg svar om ein månads tid 
 

·  I høgdebassenget i Melandskaret vert det montert eit ekstra UV-filter 
 

·  Budsjettseminar Alver 30.09.2019 
 

·  Prosjektleiar Harry Finseth orienterte framdrift på prosjektet VA-anlegget frå Holme mot 
Holmeknappen 
 

·  I sak om Håtuftvegen foreslo ordførar å lukke møtet. 
Formannskapet vedtok samrøystes med tilvising til kommuneloven § 31.2 å lukke møtet 
under orienteringa. 
 

·  I sak om utbygging av breiband foreslå ordførar å lukke møtet.  
Formannskapet vedtok samrøystes med tilvising til kommuneloven § 31.5 å lukke møtet 
under orienteringa. 

 
FS - samrøystes vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  19/1438 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

60/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Orientering om status Alver kommune  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande 
 
Formannskapet - 60/2019 
 
FS - behandling: 
Ordførar orienterte frå siste møte i Fellesnemnda der følgjande vart vedteke: 
 

·  Politisk styringsstruktur 
·  Forskrift om tildeling av langtidsopphald i institusjon i Alver kommune 
·  Fått orientering om prosjekt næringsutvikling 
·   

Rådmannen orienterte: 
·  Administrativt godt i rute 
·  Skal ha møte med tillitsvalde 

 
FS - samrøystes vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Hans Petter Helgesen FE-210 19/1770 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

61/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

40/2019 
 

Kommunestyret PS 25.09.2019 

 
 
Økonomisk rapportering august 2019 (2. tertial) med budsjettendring  
 
 
Vedlegg: 
Økonomirapport Meland kommune  2. tertial 2019 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Vedlagt følgjer rapport per 2. tertial 2019 med økonomisk og finansiell status, samt diverse nøkkeltal 
per 31.08.2019.  

Rapporten har følgjande hovuddeler: 

1. Status drift per tenesteområde med framlegg til budsjettjustering 

2. Status investeringsprosjekt 

3. Framlegg til budsjettendringar investeringsprosjekt 

4. Finansrapporten som finansreglementet krev at vi skal legge fram kvart tertial. 

5. Diverse ikkje-økonomiske nøkkeltal 

Vurdering 
Per 31.08.2019 viser driftsrapport med prognose at vi ventar eit meirforbruk på kr 3,4 mill for året.  

Meirforbruket kjem som følgje av at vi har lågare inntekt enn budsjettett på eigedomsskatt, med kr 
0,3 mill, samt kostnadsauke på Rossland skule kr 0,2 mill, Sjukeheimen kr 1,5 mill, og 
Heimetenestene kr 1,4 mill. 

Veksten i antall bustadhus og næringsbygg er lågare enn budsjettert, noko som gjer lågare inntekter 
frå eigedomsskatt. 

Rossland skule treng auka ressursar til enkeltelevar. Sjukeheimen og Heimetenestene rapporterte 
høg aktivitet i 1. tertial 2019 samanlikna med førre år. Aktivitetsnivået er fortsatt høgt i 2. tertial, 
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noko som gjer utslag på ekstra kostnadar til løn og innleige av ekstra personell. Antall liggedøgn på 
sjukeheimen er auka med 187 samanlikna med same tid i 2018. 

Totalt gjer rådmannen  framlegg om å auke ramma til fordeling på tenesteområda i budsjettet for 
2019 med kr 3,1 mill. Vidare gjer rådmannen framlegg om å redusere inntektsbudsjettet med kr 0,3 
mill grunna reduserte inntekter frå eigedomsskatt. Netto effekt av forslaget kr 3,4 mill foreslås 
finansiert med auke i bruk av disposisjonsfond med kr 3,4 mill. 

Disposisjonsfondet var ved utgangen av 2018 på kr 26,1 mill. Ved utgangen av 2019 budsjetteres det  
med kr 11,4 mill i fondet. Med rådmannens forslag vert fondet redusert til kr 6,8 mill ved årsslutt. 
 

Investeringsrapport per 2. tertial viser at det er påløpt kr 71,4 mill av totalt investeringsbudsjett på kr 
239,3 mill for 2019. 

I framlegget ligg det ein netto reduksjon i investeringsbudsjettet for 2019 med kr 17,0 mill. Ordinære 
driftsmiddel reduserast med kr 14,5 mill (inkl overføring til 2020), og VA investeringar reduserast 
med kr 12,6 mill (inkl overføring til 2020. Auka ramme startlån og andre kapitalutgifter utgjer kr 10,1 
mill. Av dei nemnde reduksjonane utgjer kr 29,6 mill flytting til seinare i økonomiplanperioden.  

Finansdelen i tertialrapporten viser at finans- og gjeldsforvaltninga til kommunen er innanfor 
gjeldande finansreglement. 

Sjå elles vedlegget for status på ulike nøkkeltal i den vedlagte tertialrapporten. 

Oppsummering av framlegg til budsjettendringar: 

 
Framlegg til vedtak: 
Driftsrekneskapen: 

1. Reduksjon i inntekter frå eigedomsskatt kr 0,3 mill.        

2. Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3,1 mill. 

3. Auke i bruk av disp.fond med kr 3,4 mill. 

 

Investeringsrekneskapen: 

4. Auke i investeringsprosjekt nr 109, 256, 254, 264, 544, 768, 604, og nye prosjekt  inventar 
skulane og veg i samband med VA prosjekt Homeknappen-Tveit. Samla kr 10.210.000,-. Sjå vedlegg 
for spesifikasjon per prosjekt. 

5. Reduksjon 2019 og overføring av investeringsmidlar til 2020 på følgjande prosjekt nr 262, 
355, 356, 376, ,545, 789, 662, 668, 676, 679. Samla kr 37.285.000,-. Sjå vedlegg for spesifikasjon per 
prosjekt. 
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6. Auke startlån ( for vidareutlån) og endring andre kap. Utgifter kr 10. 080.000,- 

 
Formannskapet - 61/2019 
 
FS - behandling: 
 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 
 
Tilleggsframlegg frå Anne Grete Eide, AP: 
Formannskapet ber om at post 545 Areal til utviding av idrettsanlegg Leirdalen ikkje blir tatt ut av 
investeringsbudsjettet. 
Låneramma vert auka tilsvarande. 
 
Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Anne Grete Eide vart samrøystes vedteke. 
 
 
FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Driftsrekneskapen: 

1. Reduksjon i inntekter frå eigedomsskatt kr 0,3 mill.        

2. Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3,1 mill. 

3. Auke i bruk av disp.fond med kr 3,4 mill. 

Investeringsrekneskapen: 

4. Auke i investeringsprosjekt nr 109, 256, 254, 264, 544, 768, 604, og nye prosjekt  inventar 
skulane og veg i samband med VA prosjekt Homeknappen-Tveit. Samla kr 10.210.000,-. Sjå vedlegg 
for spesifikasjon per prosjekt. 

5. Reduksjon 2019 og overføring av investeringsmidlar til 2020 på følgjande prosjekt nr 262, 
355, 356, 376, ,545, 789, 662, 668, 676, 679. Samla kr 37.285.000,-. Sjå vedlegg for spesifikasjon per 
prosjekt. 

6. Auke startlån ( for vidareutlån) og endring andre kap. Utgifter kr 10. 080.000,- 

Formannskapet ber om at post 545 Areal til utviding av idrettsanlegg Leirdalen ikkje blir tatt ut av 
investeringsbudsjettet. 
Låneramma vert auka tilsvarande. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland FA-X03 19/1522 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

62/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
TV-aksjonen 2019 - Oppretting av kommunekomité  
 
 
Vedlegg: 
Førespurnad om å oppretta kommunemomitè for TV-aksjonen NRK 2019 
komitebrosjyre CARE 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
TV-aksjonen 2019 går til arbeidet CARE gjer for å skapa eit betre liv for kvinner i nokre av verdas mest 
sårbar område. 

TV-aksjonen skal gje kvinner eit betre liv, gje dei høve til å skapa sin eigen arbeidsplass, si eiga inntekt 
og til engasjement og deltaking i politikk og i lokalsamfunnet. Dette skapar ringverknader for meir 
enn 1,5 milloner menneske. 

 
Framlegg til vedtak: 
 

 
Formannskapet - 62/2019 
 
FS - behandling: 
 
Fellesframlegg til vedtak i møte: 
Utval for levekår blir valt til kommunekomité for Meland kommune. 
 
 
Avrøysting: 
Fellesframlegget i møte vart samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
 
 
 



14 
 

FS - samrøystes vedtak: 
Utval for levekår blir valt til kommunekomité for Meland kommune. 
 
Følgjande personer er med i komitéen: 
Sølvi Knudsen 
Stian Lavik 
Kjersti Vikebø Nesse 
Tom Inge Karlsen 
Thomas Wallem 
Øystein Blom 
Ørjan Kristiansen 
Beate Eknes 
Leif Johnsen 
 
Administrasjonen i Meland kommune er sekretariat. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland FA-X03, FE-223 19/1523 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

63/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
TV-aksjonen 2019 - Oppfordring til bidag  
 
 
Vedlegg: 
TV-Aksjonen NRK CARE 2019 - Oppmoding om økonomisk stønad 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
TV-aksjonen skal gje 400 000 kvinner moglegheit til å tena sine eigne pengar, bestemma over eigen 
kropp og få si røyst høyrt i samfunnet. TV-aksjonsmidlane går til arbeidet CARE har i Mali, Niger,  
DR Kongo, Burundi, Rwanda, Palestina, Jordan, Afganistan og Myanmar. 

TV-aksjonen skal gje kvinnner eit betre liv, gje dei høve til å skapa sin eigen arbeidsplass, si eiga 
inntekt og til engasjement og deltaking i politikk og i lokalsamfunnet. Det skapar ringverknader for 
meir enn 1,5 millionar menneske. 

 
Framlegg til vedtak: 
 

 
Formannskapet - 63/2019 
 
FS - behandling: 
 
Fellesframlegg i møtet: 
Det blir løyvd kr 1 per innbyggar, totalt kr 8 224,- til TV-aksjonen 2019. 
Beløpet vert løyvd frå kontor 11201  1010 1000 (Gåver og blomster). 
 
Avrøysting: 
Dette framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Det blir løyvd kr 1 per innbyggar, totalt kr 8 224,- til TV-aksjonen 2019. 
 
Beløpet vert løyvd frå kontor 11201  1010 1000 (Gåver og blomster). 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Merete Rossland Fløysand FA-U62, TI-&18 19/1524 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

64/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

 
 
Søknad om salsløyve for alkoholhaldig drikk i gruppe 1 i tidsrommet fram til 30.09.2020  
 
 
Vedlegg: 
Søknad om salgsløyve for alkoholhaldig drikk i gruppe 1 - offentleg versjon 
Følgjebrev - Tilleggsinfo til søknad - vedlegg10 
Uttale til salsløyve for alkoholhaldig drikk gruppe 1 - KIWI 810 Holme 
 
Saksopplysningar: 
NG KIWI Vest AS, organisasjonsnr. 979443137, ved Tone A. Rud har i søknad d. 02.07.2019 søkt om 
salsløyve for alkoholhaldig drikk i gruppe 1 i tidsrommet fram til 30.09.2020, i salsareal, stort 776 m2,  
til KIWI 810 Holme, Melandsvegen 6, 5919 Frekhaug. 

Torbjørn Andersen, f. 28.03.1968 er styrar for KIWI 810 Holme og Hans-Petter Næss f. 19.09.1981 er 
vikar for styrar.  

Dei har oppgitt i søknaden at planlagt opning av butikken er 17. oktober d.å. Butikken vil ha fullt 
sortiment av daglegvarer. Søkjar opplyser at opningtida til butikken er frå kl. 07:00 til kl. 23:00 på 
kvardagar og frå kl. 07:00 til kl. 23:00 på laurdagar. 

Vurdering 
Saka har vore til uttale hjå Nordhordland lensmannsdistrikt for vandelsvurdering, Nordhordland 
kemnerkontor og Kemneren i Bergen for skatte- og avgiftsrestansar. Ingen har merknader i saka. 
Utval for levekår har fått saka til uttale og skal handsama den i møte 03.09.2019. 

Styrar Torbjørn Andersen og vikar for styrar Hans-Petter Næss har begge bestått kunnskapsprøven i 
samsvar med Alkohollova § 1-7c. 
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Framlegg til vedtak: 
I medhald av Alkoholpolitisk handlingsplan 2016-2019 for Meland kommune og Alkohollova §§ 1-4a, 
1-4b. 1-7c, 3-1 andre ledd og 3-7 godkjenner formannskapet at: 

1. KIWI 810 Holme, Melandsvegen 6, 5919 Frekhaug får salsløyvet til sal av alkoholhaldig drikk 
med lågare enn 4,7 volumprosent (alkoholhaldig drikk i gruppe1) i butikklokalet, stort 776 
m2 i tidsrommet fram til 30.09.2020 

2. Styrar Torbjørn Andersen, f. 28.03.1968 og vikar for styrar Hans-Petter Næss f. 19.09.1981 
tilfredstiller krava som styrar og vikar for styrar 

3. Salstida av alkoholhaldig drikk vert frå kl. 09:00 til kl. 20:00 på kvardagar. 
 
Salstida er frå kl. 09:00 til kl. 18:00 før søn- og helgedagar 

Påske, pinse-, jule- og nyttårsafta er salstida frå kl. 09:00 til k. 15:00 og dagen før Kristi 
Himmelfartsdag er salstida k. 09:00 til kl. 20:00 

Sal og utlevering av drikk i gruppe 1 skal ikkje skje på søn- og helligdagar, 1. og 17. mai. 

Salsløyvet vert gitt fram til 30.09.2020 

4. Oversikt over alkoholomsetning for alkoholhaldig drikk gruppe 1 skal sendast til kommunen 
kvart år innan utgangen av februar året etter. 

 
Formannskapet - 64/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
I medhald av Alkoholpolitisk handlingsplan 2016-2019 for Meland kommune og Alkohollova §§ 1-4a, 
1-4b. 1-7c, 3-1 andre ledd og 3-7 godkjenner formannskapet at: 

1. KIWI 810 Holme, Melandsvegen 6, 5919 Frekhaug får salsløyvet til sal av alkoholhaldig drikk 
med lågare enn 4,7 volumprosent (alkoholhaldig drikk i gruppe1) i butikklokalet, stort 776 
m2 i tidsrommet fram til 30.09.2020 

2. Styrar Torbjørn Andersen, f. 28.03.1968 og vikar for styrar Hans-Petter Næss f. 19.09.1981 
tilfredstiller krava som styrar og vikar for styrar 

3. Salstida av alkoholhaldig drikk vert frå kl. 09:00 til kl. 20:00 på kvardagar. 
 
Salstida er frå kl. 09:00 til kl. 18:00 før søn- og helgedagar 

Påske, pinse-, jule- og nyttårsafta er salstida frå kl. 09:00 til k. 15:00 og dagen før Kristi 
Himmelfartsdag er salstida k. 09:00 til kl. 20:00 

Sal og utlevering av drikk i gruppe 1 skal ikkje skje på søn- og helligdagar, 1. og 17. mai. 

Salsløyvet vert gitt fram til 30.09.2020 
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4. Oversikt over alkoholomsetning for alkoholhaldig drikk gruppe 1 skal sendast til kommunen 
kvart år innan utgangen av februar året etter. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Martin W. Kulild FE-216, TI-&50 18/2799 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

65/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

42/2019 
 

Kommunestyret PS 25.09.2019 

 
 
Oppgjer etter utmelding frå Nordhordland Revisjon IKS  
 
 
Vedlegg: 
Utreiing kring samanslåing av Indre Hordaland Revisjonsdistrikt og Norhordland Revisjon IKS 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
1.  Frå 01.01.2020 skal Meland og Radøy kommunar gå saman med Lindås kommune og etablera 
Alver kommune. I samband med dette har ein gjort vedtak om utmelding frå NHR IKS, med verknad 
frå og med 01.01.2020. Utmeldinga er motteken og stadfest av NHR-IKS. Det har vore drøftingar 
mellom selskapet og kommunane om formalitetar og oppgjer når Radøy og Meland går ut som eigar. 
Drøftingane har hatt som mål å finna gode løysingar både for Meland og Radøy kommunar som går 
ut og for selskapet/dei kommunane som blir eigarkommunar vidare.  

2.  Rammer for oppseiing i kommunale selskap 

NHR-IKS er etablert etter § 78 nr. 3 i kommunelova: Valg av revisor: Kommunestyret og 
fylkestinget avgjør selv om kommunen eller fylkeskommunen skal ansette egne revisorer, delta i 
et interkommunalt samarbeid om revisjon eller inngå avtale med en annen revisor.» 

Selskapet er regulert av Lov om interkommunale selskap som set rammer for uttreden av selskapet. 
Mest sentrale er desse bestemmelsane: 

§ 3. Deltakeransvar: Den enkelte deltaker hefter ubegrenset for en prosent- eller brøkdel av 
selskapets forpliktelser. Til sammen skal delene utgjøre selskapets samlede forpliktelser. Den 
enkelte deltakers ansvar for selskapsforpliktelser svarer til deltakerens eierandel i selskapet med 
mindre annet fremgår av selskapsavtalen. 

§ 30.Uttreden: «Den enkelte deltaker kan med ett års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold i 
selskapet og kreve seg utløst ……                                                                                                 
 

Utløsningssummen fastsettes til andelens nettoverdi ved oppsigelsesfristens utløp. Utløsnings-
summen kan likevel ikke overstige verdien av deltakerens innskudd. …  
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Er deltakerens andel negativ, er det deltakerens tap som skal innbetales.  
 

Den uttredende  deltaker fortsetter å hefte overfor kreditorene for sin andel av 
selskapsforpliktelsene på uttredelsestidspunktet inntil den uttredende deltaker må anses for å 
være fritatt av kreditor, jf. § 26 fjerde ledd som gjelder tilsvarende ved uttreden» 
 

3.  Status for eige og forpliktingar i selskapet. 

NHR-IKS har ikkje eigedommar eller andre verdiar. Selskapet sin kapital er dei tilsette og deira 
kompetanse.  Det er heller ikkje innskot  frå eigarkommunane i selskapet. 

Selskapet har ikkje gjeld. Derfor er den summen eigarkommunane må innfri i all hovudsak knytt til 
pensjonsrettane for dei tilsette.  

Tilsette i eit kommunalt eigd selskap arbeider for kommunen og har dei same rettar og plikter som 
andre kommunalt tilsette. Premien vert til vanleg betalt løpande og basert på faktiske og påløpte 
pensjonskostnader. KLP er selskapet sin pensjonsleverandør. Etter opplysningar frå KLP er  
eingongspremien for dei samla pensjonsforpliktingane i selskapet ved uttreden/avvikling  pr. mai 
2019 sett til kr 5 404 858.   

Eigarkommunane heftar i dag for pensjonsforpliktingar i same storleik som sin eigardel i dei 
respektive selskapa. Hovudregelen er at tidlegare arbeidsgjevar som heftar for opptente 
pensjonsrettar,  også har ansvaret for å betala framtidig reguleringspremie jfr Overføringsavtalen.  

Dersom ein skal gjera opp desse kostnadene er regelverket slik: For kommunar og verksemder som 
er tilslutta KLP og har forplikta seg på avtalen om overføring og samordning av pensjonsrettar 
(«overføringsavtalen»), skal det krevjast ein eingongspremie for forventa framtidig tilleggspremie 
(§9, 3 ledd) til sikringsordninga. Dette skal dekka framtidige G-reguleringar, mogleg uttak av pensjon 
etter 85 års regelen, AFP frå 65 år eller andre moglege utslag av regelverket for offentlege 
tenestepensjonar under overføringsavtalen. Eingongspremien inneheld også eit forsikringselement 
fordi Pensjonskontoret ikkje tar risikoen for hendingar og endringar i  som kan auka kostnadene i 
framtida.  Derfor er kostnaden etter prinsippa i sikringsordninga høgare enn dei rekneskapstekniske 
utrekningane.  Ved eventuell innløysing blir kostnadene for eigarkommunane då slik: 
 
Å innfri pensjonsforpliktingar ved ein eingongspremie kan vera ei meir kostbar løysing for eigarane. 
Dette har vore drøfta med KLP, og styret i HHR-IKS har også greidd ut eit alternativ der  noverande 
pensjonsavtale for  NHR pr 31.12.2019 held fram som eigen avtale. Kostnadene vert fordelt og 
fakturert etter eigarbrøken i NHR-IKS slik den er pr 31.012.2019. Ei slik løysing medfører: 

·  Pensjonsforpliktingane i NHR-IKS blir handsama som alle andre kommunale 
pensjonsforpliktelsar, vidareførte og betalt løpande.  

·  Uansett endringar i regelverk må ingen av kommunane betala meir enn sin del av 
til ein kvar tid faktiske kostnader. 

·  Det vert inngått ny avtale for dei som er tilsette i NHR-IKS frå og med 01.01.2020 
·  Det er venta at årleg premie vert redusert i perioden, som følgje av at tilsette 

sluttar/byter arbeidsgjevar, døyr osb.  
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Deltaking ved stifting av eit nytt selskap. 

Utmeldinga frå Radøy og Meland kommunar har store konsekvensar for selskapet. Styret og 
representantskapet i NHR-IKS har arbeidd med framtida for selskapet og søkt samarbeid med dei 
kommunane i Indre Hordaland som framleis har kommunal revisjon, Indre Hordaland Revisjon (IHR). 
Begge selskapa får færre kommunar etter endringane i kommunestrukturen. Samanslåing av desse to 
selskapa er utgreidd av ei arbeidsgruppe, og tilrådd frå  styra i begge selskapa.  Utgreiinga «Utgreiing 
kring samanslåing av Indre Hordaland Revisjonsdistrikt og Nordhordland Revisjon IKS» med 
vurderingar og tilrådingar er sendt over til eigarkommunane for handsaming og ligg som vedlegg til 
saka.  
 

Det kan verka noko ulogisk at Meland (og Radøy) kommunar som skal gå ut av selskapet må ta stilling 
til framtida og ei eventuell samanslåing for NHR-IKS. Dette er ei utfordring som fleire kommunar og 
kommunar som er råka av kommunereformen er oppe i. I utgreiinga «Sammenslåing Vestfold og 
Telemark kommunerevisjoner» er dette grunngjeve slik: Myndighet til å stifte selskap kan ikke 
delegeres til fellesnemda. Det følger av bestemmelsen om at det er «kommunestyret selv» som 
vedtar selskapsavtalene. Det er også derfor vi har valgt å stifte selskapet med de «gamle» 
kommunene som stiftere fordi vi ikke tar sjansen på å rekke dette etter konstituering av nye 
kommunestyrer etter valget og samtidig få registrert selskapet i Brønnøysund før årsskiftet.»  Dette 
er også situasjonen for NHR-IKS og IHR. Dersom det skal vera mogleg for selskapa å etablera og 
registrera eit selskap som kan vera operativt frå 01.01.2020 er vi avhengig av at saka blir handsama i 
alle noverande eigarkommunar. Derfor må Meland og Radøy kommunar må ta stilling til denne 
utgreiinga. Dette er ein formalitet, og påfører ikkje kommunane utgifter. Som følgje av dette er det 
lagt fram framlegg til to selskapsavtalar, a)ein med kommunenamna før årsskiftet og b)ein der 
kommunenamn og eigarbrøkar er i tråd med kommunereform og eigarstatus frå og med 01.01.2020.  

Dette er såleis ein formalitet som ikkje vil gje ansvar/kostnader for Meland/Radøy all den tid 
prosessen med uttreden av NHR-IKS alt er starta og oppgjer må skje i dette selskapet.  
 
Vurdering 
Ved uttreden av Nordhordland revisjon IKS må vi ta stilling til om vi ynskjer å dekke ansvaret vårt ved 
eingongsbetaling eller via årlege innbetalingar. Dersom vi ynskjer å betale eingongspremien inneheld 
denne også «forsikringspremie» som sikrer at det ikkje er gjenverande risiko til dei andre eigarane 
eller til KLP. Rådmennene Radøy og Meland kommunar har saman med prosjektrådmannen i Alver 
drøfta seg fram til at det mest fordelsaktige vil vere å dekke ansvaret med eingongspremie, for å 
unngå varierande utbetalinger og ansvar inn i Alver. Som noverande eigar, må vi handsame og tillate 
at selskapet gjer disposisjonar som mogleggjer vidare drift i nytt og utvida samarbeid. Vi opparbeidar 
ikkje nye juridiske og/eller økonomiske forpliktingar i selskapet for tida etter 1.1.2020.  

 
Framlegg til vedtak: 

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap med namn Vestlandsrevisjon IKS. 
Meland godkjenner selskapsavtalen som gjeld frå stiftingsdato til 31.12.2019 

2. Ordførar er Meland kommune sin representant i representantskapet 
3. Meland trer ut av det nye selskapet frå og med 01.01.2020, i samsvar med tidlegare 

oppseiing av deltaking i NHR-IKS.  
4. Meland kommunestyre gjev ordførar og rådmann fullmakt til å inngå sluttavtale med 

NHR-IKS der pensjonsopparbeidde pensjonsrettar i selskapet pr. 31.12.2019 blir 
innfridd. 
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Formannskapet - 65/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS – samrøystes framlegg til vedtak: 

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap med namn Vestlandsrevisjon IKS. 
  Meland godkjenner selskapsavtalen som gjeld frå stiftingsdato til 31.12.2019 

2. Ordførar er Meland kommune sin representant i representantskapet 
3. Meland trer ut av det nye selskapet frå og med 01.01.2020, i samsvar med tidlegare 

oppseiing av deltaking i NHR-IKS.  
4. Meland kommunestyre gjev ordførar og rådmann fullmakt til å inngå sluttavtale med 

NHR-IKS der pensjonsopparbeidde pensjonsrettar i selskapet pr. 31.12.2019 blir 
innfridd. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Anny Bastesen FA-L31 19/1744 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

66/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

43/2019 
 

Kommunestyret PS 25.09.2019 

 
 
Overføring av heimlar frå Meland kommune til Meland sokn  
 
 
Vedlegg: 
Utkast til Avtale om overdraging  - heimlar frå kommune til kyrkje 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Etter kyrkjelova frå 1996 § 17.3 skulle alle eigedomar som har hatt kyrkjeleg bruk, i hovudsak kyrkjer 
og kyrkjegardar, overførast til sokna. Mange stader har dette likevel ikkje skjedd, av ulike grunnar, 
slik også i Meland. I rundskriv frå Kultur- og kyrkjedepartementet V6-2002 vart det klargjort korleis 
eigedomsoppryddinga skulle foregå. 

Kyrkjeverje i Meland og geodataavdelinga i kommunen har førebudd saka, og kyrkjeverje har sendt 
inn framlegg til avtale mellom kommunen og soknet for å rydde i heimlane og eigedomstilhøva. 

Vurdering 
Avtalen lister opp kva  for eigedomar som blir overført frå kommunen til soknet, dersom avtalen blir 
godkjent. For Meland kyrkje gjeld det gravplassane, parkeringsplassane, driftsbygningen, areal avsett 
til kyrkjegard. På Eikeland gjeld det Eikeland kyrkjegard. Formål og bruksrett mm er styrt av lovverket 
og Kyrkjemøtet sine reglar. 

Før heimelsovergangen vil bruksnr bli slått saman. Sjølve Meland kyrkje og omliggjande kyrkjegard 
har Meland sogns allmue som heimelshavar, her er det berre behov for namneendring. 

Den gamle, freda kyrkjegarden er heimla på privatpersonar. Det pågår eit parallelt arbeid med å skilje 
ut denne frå hovudbruket, men dette har ikkje verknad for prosessen mellom kommunen og soknet. 

Folkehelse: ikkje relevant i denne saka 
Miljø: ikkje relevant i denne saka 
Økonomi: ingen kostnader utover at kommunen dekkjer tinglysingskostnadene og eventuelle andre 
kostnader med heimelsoverføringa. 
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Konklusjon 
Rådmannen rår til at avtalen vert godkjent. 

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner framlegg til avtale om overdraging av eigedomar brukt til kyrkjelege 
formål frå Meland kommune til Meland sokn. 

 
Formannskapet - 66/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner framlegg til avtale om overdraging av eigedomar brukt til kyrkjelege 
formål frå Meland kommune til Meland sokn. 
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Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 
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Saksnr Utvalg Type Dato 

29/2019 
 

Utval for levekår PS 03.09.2019 

67/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

41/2019 
 

Kommunestyret PS 25.09.2019 

 
 
Avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for Bergen og omegn  
 
 
Vedlegg: 
Vedlegg 1 - Avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for Bergen og omegn 
Vedlegg 2 - Tjenestebeskrivelse Krisesenter for Bergen og omegn, revidert  24.05.2019 
Vedlegg 3 - Oversikt over kommunens kontaktpersoner 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Viser til gjeldande avtale vedtatt i Meland kommunestyre sak 116/10, og deretter fornya i sak 
22/2014. Etter denne avtalen er oppseiingstida 1 år med avsluttning 31.12 påfølgande kalenderår.  

Foreningen Krisesenteret for Bergen og omegn har hatt kontrakt om drift av krisesentertilbod for 
Bergen kommune og omegnskommunar. Denne avtalen har vore forvalta av Byrådsavdeling for helse 
og omsorg. Avtalen var gjeldande fram til 31.12.18.  

Byrådet i Bergen kommune vedtok  18.09.18 at krisesentertilbodet skulle driftast i kommunal regi frå 
01.01.19. Dette førte til at Bergen kommune ved Byrådsavdeling for sosial, bustad og inkludering 
(BSBI) frå januar 2019 overtok drifta av krisesentertilbodet.  

BSBI har i tråd med måla for krisesenter i kommunal regi erfart behov for tenestemessige 
forbetringar. Det er og behov for å inngå ny samarbeidsavtale for det administrative samarbeidet 
mellom Bergen kommune som vertskommune og samarbeidskommunane.  

Aktuelle endringar i ny samarbeidsavtale:  

·  Opphaldstida skal vere avgrensa, strengt behovsprøvd samt  at det skal vere betalingsplikt 
for deltakarkommunane for opphald over 6 veker. Kvar einskild kommune er forplikta til å 
bistå med å reetablere brukar/ane i eigen/annan kommune.  

·  Deltakarkommunane skal sjølv gje tilbod til personar som er til fare for seg sjølv og andre.  
·  Det skal vere hyppigare samarbeidsmøter enn tidlegare. Det skal vere minimum 3 møter i 

året – 1 på overordna nivå og minimum 2 samarbeidsmøte på anna nivå.  
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·  Oppseiingstida vert utvida frå noverande 1 år til 4 år. Det er og plikt for alle 
samarbeidskommunar til å delta på aktuelt møte for å drøfte konsekvensar ved eventuell 
oppseiing frå ein eller fleire deltakarkommunar.  

·  Deltakarkommunane pliktar å delta i arbeidet med å utarbeide rutiner for samarbeid med 
Krisesenteret, koordinering med meir.  

·  Deltakarkommunane plikter å peike ut kontaktpersonar for juridisk forvaltning av avtalen 
samt for respektive fag/tenesteområder der det vert ytt teneste frå Krisesenteret.  

·  Ny samarbeidsavtale presiserer at deltakarkommunane sjølv skal sørge for tilrettelagt 
undervisning, skuleskyss, helsetenester etter helse- og omsorgstenestelov med meir.  

·  Bergen kommune v/Krisesenter for Bergen og omegn skal utarbeide framlegg til 
administrative og operative rutiner for samarbeidet. Framlegg skal drøftast i 
samarbeidsmøter med deltakarkommunane.  

Samarbeidsavtale om vertskommunesamarbeid skal vedtakast av kommunestyret i kvar einskild 
deltakarkommune.  Etter at alle deltakarkommunar har utført aktuelt vedtak vert det innkalla til 
oppstartsmøte innanfor ny avtale.  

Økonomi 

Meland kommune betalte eigenandel for 2018 med om lag kr. 336.000,-. Eigenandel for 2019 er 
budsjettert med tilsvarande sum.   

Bergen kommune melder at noverande vurderingar tilseier samla meirkostnad for Krisesenteret for 
Bergen og omegn med om lag kr. 800.000,-. Av dette er kr. 500.000,- eingongskostnad. Det er her 
meldt noko usikkerhet knytta til endeleg rekneskapstal. Aktuell meirkostnad vert delt mellom 
samarbeidskommunane jamfør tidlegare avtale/fordelingsnøkkel.  

Døgnpris for opphald over 6 veker skal fastsettast administrativt innanfor den delegerte fullmakt til 
administrasjonen som følger av vedtaket. Bergen kommune, som vertskommune, vil søke å fastsette 
døgnpris etter drøfting med samarbeidskommunane.  

Eventuelle kostnader knytta til avvikling av avtalen med Foreningen Krisesenteret for Bergen og 
omegn kan kome i tillegg.  

Vurdering 
Samarbeidsavtalen (vedlegg) er ein avtale etter kommuneloven §28-1 a. og 28-1 b., jf. §28-1 e, 
mellom Bergen kommune som vertskommune og samarbeidskommunar om krisesentertilbod jamfør 
Lov av 19.6.2009 nr. 44 om kommunale krisesentertilbod  Krisesenterlova   

Rådmann vurderer det som tenleg å halde fram samarbeidet om krisesentertilbod, og slik sikre 
formål i lova med omsyn til «…å sikre eit godt og heilskapleg krisesentertilbod til kvinner, menn og 
barn som er utsette for vald eller truslar om vald i nære relasjonar.»  

Det er per tid 22 deltakarkommunar som samarbeider med Bergen kommune om drifta, og rådmann 
er positiv til at Bergen kommune har teke avgjerd om å drifte krisesentertilbodet i kommunal regi. 
Ein ser det og som føremålstenleg å gjere endringar i samarbeidsformer, prosedyrer med meir, samt 
presisere ansvarsdeling mellom vertskommune og samarbeidskommunane.  Ein viser her mellom 
anna til «Tjenestebeskrivelse – Krisesenter for Bergen og omegn» (vedlegg). 
 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2009-06-19-44
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Meland kommune er i prosess med kommunesamanslåing. Ein legg her til grunn at 
samarbeidsavtalen om krisesenter for Bergen og omegn vert vidareført i Alver kommune. Dette då 
det som utgangspunkt vil gjelde eit kontraktsrettsleg kontinuitetsprinsipp ved kommunesamanslåing. 
Dette vil sei at rettar og plikter etter avtalar/kontraktar som kommunen har inngått vert overført til 
den nye kommunen sjølv om denne er eit nytt rettssubjekt.     

Folkehelse – ingen merknad 
Miljø – ingen merknad 
Økonomi – ingem merknad 

Konklusjon 
Avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for Bergen og omegn vert vedtatt 
av kommunestyret jamfør kommunelova § 28-1 e.  

Rådmann tilrår at Meland kommunestyre godkjenner samarbeidsavtalen slik den ligg føre (vedlegg).  
Kommunestyret gjev rådmann fullmakt til å godkjenne seinare mindre vesentlege revisjonar av 
avtalen, og peike ut aktuelle kontaktpersonar som representerer kommunen.   

 

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for 
Bergen og omegn slik den ligg føre (vedlegg).  

Rådmann får fullmakt til å godkjenne seinare mindre vesentlege revisjonar av avtalen, og peiker ut 
aktuelle kontaktpersoner som representerer kommunen.  

 

 
Utval for levekår - 29/2019 
 
ULK - behandling: 
 
 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for 
Bergen og omegn slik den ligg føre (vedlegg).  

Rådmann får fullmakt til å godkjenne seinare mindre vesentlege revisjonar av avtalen, og peiker ut 
aktuelle kontaktpersoner som representerer kommunen.  
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Formannskapet - 67/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for 
Bergen og omegn slik den ligg føre (vedlegg).  

Rådmann får fullmakt til å godkjenne seinare mindre vesentlege revisjonar av avtalen, og peiker ut 
aktuelle kontaktpersoner som representerer kommunen.  
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Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Anny Bastesen FA-M21 19/1237 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 
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Formannskapet PS 11.09.2019 

45/2019 
 

Kommunestyret PS 25.09.2019 

 
 
Bygging og finansiering av ny hovudvassleidning langs Mjåtveitvegen, utvida ramme  
 
 
Vedlegg: 
Bygging og finansiering av ny hovudvassleidning langs Mjåtveitvegen 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Kommunestyret godkjente i møte 19.06.2019, sak KS-34/2019, eit prosjekt for Vassleidning 
Mjåtveitvegen med ei ramme på kr 3,6 mill kroner eks mva. Prosjektet skal finansierast over 
investeringsbudsjettet ved mindreforbruk på andre vassprosjekt. Kommunen skal inngå 
justeringsavtale om meirverdiavgift for dei offentlege infrastrukturanlegga som Eigill Danielsen 
Stiftelse skal opparbeide i samband med utbygging av Danielsen ungdomsskule. 

Kostnadskalkyle mm går fram av saksutgreiinga til KS-34/2019. 

Rådmannen har nytta konsulenthjelp i forhandlingane, for å sikre at vi opptrer innafor regelverket for 
slike avtalar. Vassleidning langs Mjåtveitvegen er eit kommunalt prosjekt som blir realisert 
samstundes med utbygging av den private ungdomsskulen. Den formelle avtaleforma er ein 
utbyggingsavtale etter plan- og bygningslova kapittel 17. Utbyggingsavtalen blir behandla som eiga 
sak. 

Plan- og bygningslova (pbl) kapittel 17 handlar om inngåing av utbyggingsavtalar. I § 17-3, 3. ledd er 
det krav om at utbyggingsavtalar skal gjelde «…tiltak som er nødvendige for gjennomføringen av 
planvedtak». Vidare står det at «slike tiltak må stå i rimelig forhold til utbyggingens art og omfang og 
kommunens bidrag til gjennomføringen av planen og forpliktelser etter avtalen». Dette blir til vanleg 
omtalt som krav til «nødvendighet» og «forholdsmessighet». Kort fortalt handlar desse krava om at 
rekkefølgjetiltaka må vere nødvendige for utbyggjaren, og at det er grenser for kor mykje kommunen 
kan kreve av utbyggjar økonomisk sett (forholdsmessighet). 

Ei definert øvre økonomisk grense for kva som er eit akseptabelt bidrag fins ikke. Dette vil i kvart 
tilfelle vere ei skjønsmessig vurdering ut frå m.a. lokalitet, planområde, omfanget av utbygging, 
kommunen sitt bidrag og ytingar gjennom avtalen, m.v.  
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Vurdering 
Gjennom forhandlingsmøta er det avdekka eit behov for å sjå nærare på forholdet mellom 
kommunen sine kostnader og stiftinga sine kostnader.  

Reguleringsplanen for Danielsen skule (planID 1256 2011 0005) har fleire rekkefølgjekrav som må 
vere oppfylt før skulen kan få mellombels bruksløyve, jfr. planføresegnene § 2.4.  

Samanlikna med tilsvarande byggeprosjekt i tilsvarande område, er belastninga for Danielsen skule 
rekna for å vere høg, sjølv om kommunen har løyvd kr. 3,6 millionar for å løyse den kommunale 
infrastrukturen (vassleidningen). Denne vassleidningen har kommunen isolert sett stor nytte av. Det 
er derfor et ønskje om å redusere kostnadene for Danielsen, slik at den totale økonomiske 
belastninga går ned. 

Ein måte å gjere dette på er at kommunen tar ein større del av kostnadene med opparbeiding av den 
offentlege infrastrukturen i planen. Den delen av kostnadene som kommunen kan vurdere å ta ein 
større del av, er knytt til grunnarbeidet. Kostnadene gjeld førebuande arbeid, fjellsikring og 
sprengingsarbeid nær bustadhuset i den vestre starten av traséen, grovt rekna til: 

·  Førebuande arbeid kr 25 000 
·  Fjellsikring kr 200 000 
·  Sprengingsarbeid kr 600 000 

Til saman kr 825 000. Kostnadene kan finaniserast over investeringsbudsjettet utan å auke ramma, 
ved overføring av midlar frå andre prosjekt. I dette tilfellet prosjekt Sanering av Rosslandspollen, som 
viser seg krev meir førebuingsarbeid før det er klartgjort som investeringsprosjekt.  Dette 
førebuingsarbeidet er starta og endringa har ikkje verknad for framdrifta for Rosslandspollen.  

Folkehelse – ikkje relevant 
Miljø – ikkje relevant 
Økonomi – går fram av saksutgreiinga 

Konklusjon 
Rådmannen rår til at ramma for prosjekt Vassleidning Mjåtveitvegen blir auka med kr 825 000 slik det 
går fram av saksutgreiinga.  

Når kostnadene for utbyggjar går ned, samstundes som kommunen sitt bidrag auker, er ein innafor 
formuleringane i pbl. § 17-3 om at kostnadene for utbyggjar skal vere «forholdsmessige», sjølv om 
dei er høge.  

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner at ramma for prosjekt Vassleiding Mjåtveitvegen blir auka med kr 
825 000 eks mva, finanisert over investeringsbudsjettet for vatn . 

 
Formannskapet - 68/2019 
 
FS - behandling: 
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FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner at ramma for prosjekt Vassleiding Mjåtveitvegen blir auka med kr 
825 000 eks mva, finanisert over investeringsbudsjettet for vatn. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Martin W. Kulild FA-S82, TI-&13 19/1756 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

69/2019 
 

Formannskapet PS 11.09.2019 

49/2019 
 

Kommunestyret PS 25.09.2019 

 
 
Nasjonal ramme for vindkraft på land - høyringsuttale  
 
 
Vedlegg: 
Høring - Nasjonal ramme for vindkraft. Høringsfrist 
Høring - NVEs forslag til en nasjonal ramme for vindkraft på land 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Oppdrag frå Olje- og energidepartementet (frå høyringsbrev 1.4.2019) 

Olje- og energidepartementet ga i brev av 9. februar 2017 Norges vassdrags- og energidirektorat 
(NVE) i oppdrag å lede et arbeid med å lage forslag til en nasjonal ramme for vindkraft på land. NVEs 
faglige forslag foreligger nå i form av en rapport datert 1. april 2019: 
http://publikasjoner.nve.no/rapport/2019/rapport2019_12.pdf. 

Forslaget inneholder et samlet kunnskapsgrunnlag om virkninger av vindkraft på land og et kart: 
https://temakart.nve.no/link/?link=nasjonalramme med forslag til det NVE mener er de mest egnede 
områdene for lokalisering av ny vindkraft. 

Arbeidet med en nasjonal ramme for vindkraft følger opp omtalen i energimeldingen (Meld. St. 25 
(2015-2016)) som Stortinget sluttet seg til våren 2016 (Innst. 401 S (2015-2016)). I energimeldingen 
heter det bl.a. at "regjeringen vil legge til rette for en langsiktig utvikling av lønnsom vindkraft i 
Norge", og at "Olje- og energidepartementet vil utarbeide en nasjonal ramme for 
konsesjonsbehandling av vindkraft på land". 

NVE har etablert et kunnskapsgrunnlag om virkninger av vindkraft. Det er publisert 21 temarapporter 
basert på en gjennomgang av norsk og internasjonal litteratur, erfaringer fra konsesjonsbehandling 
av vindkraftsaker og fra vindkraftverk i drift. Nasjonale fagmyndigheter og andre kunnskapsmiljøer 
innenfor de ulike temaene har deltatt i utarbeidelsen av rapportene. Dette er den mest omfattende 
kunnskapsgjennomgangen som har vært gjort av miljø- og samfunnsvirkninger av vindkraftverk i 
Norge. 

I NVEs forslag er det pekt ut 13 områder som direktoratet mener er de mest egnede for vindkraft på 
land i Norge. Også innenfor de utpekte områdene vil det være områder som ikke egner seg for 

http://publikasjoner.nve.no/rapport/2019/rapport2019_12.pdf
https://temakart.nve.no/link/?link=nasjonalramme
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vindkraft på grunn av konflikt med viktige interesser, eller som følge av mindre gode vindressurser. 
NVE har lagt vekt på unngå konflikter med viktige naturområder, og tatt betydelige hensyn til 
aktuelle tema, for eksempel friluftsliv, støy, fugle- og dyreliv, kulturminner og reindrift. 

Link til saksutgriing og uttale frå:  

Masfjorden kommune: 

http://innsyn.sing.no/Masfjorden/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpost
id=2019004587& 

Lindås kommune: 

https://innsyn.sing.no/Lindas/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2
019022027& 

 

 
Framlegg til vedtak: 
Meland kommunestyre støtter uttalane frå Lindås kommune og Masfjorden kommune og ber om at 
OED tek heile område 18 ut av endeleg rammeplan for vindkraft på land.  

 
Formannskapet - 69/2019 
 
FS - behandling: 
 
 
FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Meland kommunestyre støtter uttalane frå Lindås kommune og Masfjorden kommune og ber om at 
OED tek heile område 18 ut av endeleg rammeplan for vindkraft på land.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://innsyn.sing.no/Masfjorden/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2019004587&
http://innsyn.sing.no/Masfjorden/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2019004587&
https://innsyn.sing.no/Lindas/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2019022027&
https://innsyn.sing.no/Lindas/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2019022027&
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